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Presentasjon 
Trondheim kommune presenterte utkast til ny kommunedelplan for energi og klima.  
Planen er utarbeidet etter en bestilling fra bystyret i 2021. Sendes på høring 13. juni, med 
mål om vedtak i bystyret i februar 2024. 
 
CICERO og TØI har gjort beregninger for hvor mye det er realistisk å kutte i utslipp fram mot 
2030 og det er dette som er bakgrunnen for målene i planen.   
 
Planen går bredere og mer helhetlig til verks enn tidligere planer, og har fire 
hovedmålområder:  

• Klimanøytral 

• Energismart 

• Sirkulær 

• Klimarobust  
 
Til hovedmålene er det knyttet egne undermål.  
 
Presentasjonen er lagt ut på hjemmesiden til Trøndelag fylkeskommune under referat. Her 
ligger også lenke til Trondheim kommune sin hjemmeside om kommunedelplanen.  
 
Lenke til Regionalt planforum 
 

https://www.trondelagfylke.no/vare-tjenester/plan-og-areal/kommunal-planlegging/regionalt-planforum/
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Diskusjon 
 

Statsforvalteren, klima og miljø 
- Planen har meget gode og overordnede mål.  
- Spørsmål om hvordan kommunen vil sikre gjennomføringen av planen, at planen blir 

fulgt opp i reguleringsplaner og kommuneplanens arealdel.  
- Når det gjelder sirkulære løsninger kan det være lurt å komme med konkrete forslag 

og eksempler.  
- Positivt at man ser natur og klima i sammenheng.  

Svar fra Trondheim kommune:  
- Planen vil bli et førende grunnlag for bl.a. klimabudsjettet som rulleres hvert år.  

Har også jobbet parallelt med andre planprosesser, som kommuneplanens arealdel 
(KPA) og naturmangfoldsplan.   

 

Statsforvalteren, landbruk  
- Det jobbes meget bra og med gode ambisjoner.  
- Statsforvalteren hadde et innspill til KPA om at arealnøytralitet ikke opprettholdes. 

Kunne gjerne sett at politikerne i vedtaket av ny KPA gir en oppsummering av 
hvordan KPA påvirker kommunedelplan for energi og klima.  

- Vil komme med mer konkrete tilbakemeldinger når kommunedelplanen sendes på 
høring.  

Svar fra Trondheim kommune:  
- Skal formidle det til de som jobber med KPA.  

 

Mattilsynet  
- Meget ambisiøs plan.  
- Kanskje bør føringer fra kommunedelplanen tas inn i bestemmelsene til KPA.  
- Ser ofte at temaplaner bare blir liggende hvis ikke føringene er konkrete nok.  
- Viktig å se de ulike temaplanene og strategiene rundt energi og klima i sammenheng, 

f.eks. når det gjelder vann og avløp.  
- Bør se nærmere på avfallshåndtering, særlig i distriktene.   

Svar fra Trondheim kommune:  
- Det juridiske er en utfordring, da staten har mindre ambisiøse mål enn Trondheim 

kommune. Har ansatt to juridiske rådgivere som skal jobbe opp mot staten for å 
formidle behov for endringer. 

- Enig i at man ikke bør ha for mange planer. Kommunedelplanen skal holdes hevet.  
Svar fra Statsforvalteren, klima og miljø:  

- Støtter Mattilsynet i at planene bør sees i sammenheng, at det ikke blir så 
fragmentert.  

 

Statsbygg  
- Godt strukturert og oppbygd plan.  
- Veldig mange gode intensjoner som kan være utfordrende å få gjennom i praksis.  
- Kanskje kan man konkretisere noen insentiver som sier noe om hva kommunen og 

andre myndigheter kan tilby til frivillige som ønsker å bidra, og med det skape 
begeistring og engasjement rundt planen. For eksempel et premieringssystem for å 
skape endringsvilje.   
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Trøndelag fylkeskommune, energi og klima 
- Viktig å få fram hva som er gjort av innbyggerinvolvering.  
- Fylkeskommunen jobber med et kunnskapsgrunnlag om energisystemet i Trøndelag. 

Det vil sannsynligvis lages en energistrategi for hele fylket. Et viktig tema er utfasing 
av fossil energi og utfordringer knyttet til dette. Med utgangspunkt i grønt industriløft 
jobbes det også med CCS (Carbon capture and storage, ref.)  

- I arbeidet med handlingsplan for plast blir det viktig å se på hvordan man kan få til et 
mer sirkulært plastsystem, eks. ved hjelp av et finsorteringsanlegg.  

- Viser til rapport fra Miljødirektoratet som kom før helgen:  
Klimatiltak i Norge mot 2030: Oppdatert kunnskapsgrunnlag om 
utslippsreduksjonspotensial, barrierer og mulige virkemidler.  

- Det er et meget spennende og godt arbeid Trondheim kommune gjør sammen med 
andre storbyer når det gjelder å se på hvor langt man kan gå i å stille krav og utfordre 
det gjeldende regelverket.  

Svar fra Trondheim kommune:  
- Har vært utfordrende å få involvert innbyggere, men større aktører innen næring og 

transport har vært koblet på. 
- Kommunedelplanen beskriver mål om et mer helhetlig energisystem, og tanken er at 

man skal få energi inn i areal- og transportplanleggingen, slik at energi ikke blir noe 
man fokuserer på i etterkant.  

- Kommunens CCS-arbeid gjøres i samarbeid med andre aktører i regionen, bl.a. 
Statkraft.  

https://www.miljodirektoratet.no/publikasjoner/2023/juni-2023/klimatiltak-i-norge-mot-2030/

